
JEGYZŐKÖNYV 

 

 

Készült: 2020. szeptember 25-én, a Megyeháza Külső-Szolnok termében 9.45 órától 

megtartott Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Közgyűlés Ügyrendi Bizottsága üléséről.  

 

Jelen vannak: Molnár Imre, Rózsa Lajos, Győri-Papp Judit, Keresztes Péter és Szarvák 

Márton, a bizottság tagja. 

 

 

Továbbá jelen vannak: Matuska Zoltán tű. ezredes, a Jász-Nagykun-Szolnok Megyei 

Katasztrófavédelmi Igazgatóság igazgatója; Dr. Tóth Ferenc tű. dandártábornok, Országos 

Katasztrófavédelmi Főigazgatóság Országos Polgári Védelmi főfelügyelő; Dr. Szabó Attila 

mb. campusigazgató, Borbás Zoltán, a megyei közgyűlés alelnöke; Dr. Molnár Zoltán megyei 

aljegyző. 

 

 

Molnár Imre köszönti az ülésen megjelenteket. Megállapítja a bizottság határozatképességét 

(5 fő). A meghívó szerint 2 napirendi pontot tárgyal a bizottság. Tájékoztatja a bizottság 

tagjait, hogy a jogszabályi előírásoknak megfelelően az Ügyrendi Bizottság üléseiről készült 

jegyzőkönyvet a bizottság elnökén kívül még egy főnek kell hitelesíteni. A hitelesítő 

személyére Rózsa Lajost javasolja. Szavazásra teszi fel a javaslatot. 

 

Az Ügyrendi Bizottság 5 egyhangú igen szavazattal elfogadja Rózsa Lajost jegyzőkönyv 

hitelesítőnek. 

 

Ezt követően kérdés, észrevétel hiányában szavazásra bocsátja a napirendi javaslatot.  

 

Az Ügyrendi Bizottság a napirendi javaslatot 5 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadja és az 

alábbi határozatot hozza: 

 

31/2020. (IX.25.) ÜB számú bizottsági határozat 

az Ügyrendi Bizottság 2020. szeptember 25-i ülése napirendi pontjának megállapításáról 

 

Az Ügyrendi Bizottság a 2020. szeptember 25-i ülésének napirendi pontját az alábbiak szerint 

fogadja el: 

 

Napirend: 

 

1. Beszámoló a Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság 2019. 

évi tevékenységéről 

Előadó: Matuska Zoltán tű. ezredes, a Jász-Nagykun-Szolnok Megyei  

                          Katasztrófavédelmi Igazgatóság igazgatója 

 

2. Előterjesztés a Debreceni Egyetemmel kötendő együttműködési megállapodás 

jóváhagyására 

Előadó: Hubai Imre, a Megyei Közgyűlés elnöke 

 

 

 



Napirendi pont tárgyalása következik 

 

 

1./ Napirendi pont 

Beszámoló a Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság 2019. 

évi tevékenységéről 

Előadó: Matuska Zoltán tű. ezredes, a Jász-Nagykun-Szolnok Megyei  

                          Katasztrófavédelmi Igazgatóság igazgatója 

 

 

Molnár Imre: Köszönti Matuska Zoltán tű. ezredes urat, valamint Tóth Ferenc tű. 

dandártábornok urat, a napirendi pont előadóit. Érdeklődik, van-e az írásos előterjesztéshez 

szóbeli kiegészítés? 

 

Matuska Zoltán: Szóbeli kiegészítésében elmondja, hogy kiemelt cél volt a tűzoltók 

képesítésének, tudásának fejlesztése, a 2020-as év felmérései alapján már látszanak ezek az 

eredmények. A hatósági terület átalakulása kapcsán átrendeződés van, kevesebb az ügyszám, 

viszont ezek bonyolultabbak. Két területen is országos illetékességű az Igazgatóság. 

Káresetek tekintetében a 2019-es év közepesen nyugodt évnek tekinthető, az esetszámok 

növekedése mellett, de legfőképp időjárási anomáliákra lehet visszavezetni. Bővebb 

tájékoztatást a közgyűlés ülésén ad előadás kivetítésével. 

 

Molnár Imre: Kérdezi, kinek van véleménye, észrevétele? 

 

Megköszöni a szóbeli kiegészítést, véleménye szerint a beszámoló nagyon részletes, értékes, 

szokásához híven, melyet évente tárgyal a közgyűlés és a bizottság. 

Kérdés, észrevétel hiányában szavazásra teszi fel a határozati javaslatot. 

 

Az Ügyrendi Bizottság 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:  

 

32/2020. (IX.25.) ÜB számú bizottsági határozat 

a Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság 2019. évi tevékenységéről 

 

A bizottság a tájékoztató elfogadását támogatja, a közgyűlésnek elfogadásra ajánlja. 

 

 

2./ Napirendi pont 

Előterjesztés a Debreceni Egyetemmel kötendő együttműködési megállapodás 

jóváhagyására 

Előadó: Hubai Imre, a Megyei Közgyűlés elnöke 

 

 

Molnár Imre: Érdeklődik, van-e az írásos előterjesztéshez szóbeli kiegészítés? 

 

Dr. Molnár Zoltán: Elmondja, a Megyei Önkormányzat részese egy EFOP-1.6.3. számú 

felzárkózás-politikai együttműködési programnak, amelynek kiemelt célproduktuma lesz egy 

úgynevezett szolgáltatási út térkép, amely hamarosan a Megyei Közgyűlés elé lesz terjesztve. 

Ebben felmérik járásokra és járásokon belül települési szintekre lebontva, hogy mely 

szolgáltatások azok, amelyek nem elérhetőek az adott térségben, hol kell fejleszteni, 

fejlesztési irányokat fog meghatározni. Az egyik ilyen kiemelt terület humánerőforrás 



szempontjából a védőnői utánpótlás, védőnői fejlesztési akcióterv kidolgozása szükséges. 

Ennek lenne, reméljük, alapköve a Debreceni Egyetemmel kötendő megállapodás. Bemutatja 

Dr. Szabó Attila campusigazgató urat. 

 

Dr. Szabó Attila: A jelenlegi állapot hosszú munka eredménye. Mindenki tudja, múlt év 

augusztus 1-je óta a szolnoki felsőoktatás a Debreceni Egyetemhez tartozik. Jelenleg a 

gazdaságképzési terület, ami hagyományos Szolnokon, több, mint 40 éve. A Debreceni 

Egyetem az ígéretéhez híven, amikor megköttetett az egyesülés, miszerint több lépcsőben 

szeretne képzési portfóliót növelni Szolnokon: az első kör az egészségügyi képzési terület. 

Azt már elmondhatom, hogy ezév augusztus 28-31. között elektronikus szenátusi szavazáson 

100%-ban támogatta a Debreceni Egyetem szenátusa, hogy Szolnokon 5 alapképzés és egy 

mesterképzés indulhasson jövő szeptembertől egészségügyi képzési területen. Ebben benne 

van a védőnői alapszak, ami ennek az együttműködési megállapodásnak egy kiemelt eleme. 

Gyakorlatilag a Debreceni Egyetemnek a képzési portfólió bővítésének legfőbb célja az, hogy 

elsősorban Jász-Nagykun-Szolnok megyében az elmaradott térségek, kistérségekben élő 

családok az ott lévő gyerekek, végzősök számára egy olyan képzési lehetőség legyen, amivel 

hosszútávon el tudnak majd helyezkedni. Ezek az egészségügyi szakok: védőnő, diplomás 

ápoló, gyógytornász, dietetikus, népegészségügyi ellenőr, illetve egy mesterszak van: az 

egészségügyi menedzser. Azt gondolom, hogy ezek a szakok önmagukban is olyanok, 

amelyek jelenleg a magyar munkaerő-piacon hiányszakmának számítanak. A legnagyobb 

előnyük a gyerekek számára, hogy ezek mind államilag finanszírozott lehetőségek. Relatíve 

alacsony pontszám bejutással. Ez az anyag tartalmazza, hogy egy mentor-programot is 

nagyon szeretnénk. Ennek a forrását próbáljuk most megteremteni. Nem csak annyi, hogy 

hirdetünk és elmondjuk, milyen jó, hogy a Debreceni Egyetemre járhatsz, hanem kézen fogni 

és segíteni akár az emeltszintű érettségire való felkészülést és ha bejut az egyetemre, akkor 

pedig ennek a mentorálásnak tovább kell menni, hiszen itt azért egy védőnő, egy diplomás 

ápoló igen magas szinten fogja tanulni az egészségügyhöz tartozó biológiai ismereteket. 

Köszönjük a lehetőséget, hogy együttműködhetünk a Jász-Nagykun-Szolnok Megyei 

Önkormányzattal és remélhetőleg együttműködhetünk az összes település vezetőjével is. 

Legfőbb célunk, hogy Szolnokon a felsőoktatás újra megerősödjön. Terveznek Szolnokon 

műszaki képzéseket is a jövőben, ehhez készítenek elő most egy nagy anyagot. 

 

Dr. Molnár Zoltán: Az együttműködési megállapodás 5. pontjában szerepel, hogy a campus 

a nem szakmaspecifikus tárgyak oktatásához szükséges infrastruktúrával rendelkezik, viszont 

van az egészségügyi képzésnél egy gyakorlati kurzushoz kapcsolódó tanterem, erről 

kaphatunk-e információt? 

 

Dr. Szabó Attila: Jelenleg két dékán asszonyhoz tartozik az egészségügyi képzési terület, 

népegészségügyi kar – Debrecen, egészségügyi kar – Nyíregyháza. Ahhoz, hogy a Szolnok 

Campuson elindulhasson az egészségügyi képzés jövő szeptember 1-vel, nem az első év, mert 

első évben alapozó tárgyakat tanulnak, viszont, az, hogy 2022. szeptemberében a laborokat 

már használják, 405 millió forintos laborfejlesztésre van szükség Szolnokon. Ez azt jelenti, 

hogy a meglévő tankonyhát a dietetikus képzés miatt kell fejleszteni, kellenek a védőnő, 

diplomás ápolóhoz olyan speciális berendezések, amiben a hallgatók tudnak gyakorolni. A 

gyógytornász képzéshez szükséges speciális tornaterem, a megfelelő eszközökkel. A dékán 

asszonyok folyamatosan egyeztetnek a két szolnoki kórházzal és a Hetényi Géza Kórházban 

most valósul meg egy komoly laborfejlesztés, amire ígéretet kaptak, hogy további plusz 

forrást biztosítanak nekik újabb eszközökre, ezt a labort mi is fogjuk használni, ha eljön a 

képzés ideje.  

 




